
  

Aan 
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport 
 
 
Amersfoort, 6 mei 2019 
 
 
Betreft: Consultatie inzake Voorstel tot wijziging Drank- en Horecawet 
 
 
Geachte mevrouw, geachte heer, 

Hierbij reageren wij als Verslavingskunde Nederland op de Consultatie vanuit VWS op de 
voorstelde wijzigingen in de Drank- en Horecawet, i.v.m. het Preventieakkoord en evaluatie. 
Verslavingskunde Nederland voelt zich als expertisenetwerk op het gebied van verslaving en als 
actief partner binnen het Preventieakkoord betrokken bij dit onderwerp en levert om die reden 
graag input voor deze consultatie. 

De meeste voorstellen in de wet tot wijziging van de Drank- en Horecawet worden gesteund door 
Verslavingskunde Nederland. Zo juichen we de landelijke erkenning en regelingen omtrent het 
diploma sociale Hygiëne toe. Ook de nieuwe regels rond verkopen op afstand zijn zeer wenselijk. 
Echter beperkt het onderdeel zich tot bedrijven en particulieren die zich in Nederland bevinden. 
Dat betekent dat het artikel niet geldt voor bedrijven die zich in het buitenland bevinden of in het 
buitenland zijn gevestigd. Dit biedt bedrijven de mogelijkheid om de nieuwe regels rond verkoop 
of afstand te ontwijken, zeker als het gaat om een webshop die zwakalcoholhoudende dranken 
aanbiedt op internet.   
 
Ook zetten we onze vraagtekens bij de wijziging die het mogelijk dat leerlingen van 14 en 15 jaar in 
het kader van een horecastage alcoholhoudende drank mogen schenken. Wij vinden dat de 
leeftijd waarop dat toegestaan kan worden 16 jaar dient te blijven. Het leren serveren kan ook 
met alcoholvrije dranken.  
 
Verslavingskunde Nederland vindt het schrappen van vrijwel alle inrichtingseisen zorgelijk. 
Hierdoor zouden mini-cafés mogelijk worden. Dit leidt zeer waarschijnlijk tot nieuwe initiatieven. 
Omdat er ook geen eisen meer worden gesteld aan scheidswanden betekent dit dat het mogelijk 
wordt cafétjes in hoekjes van winkelpanden te starten. Hierdoor worden mengformules, zoals 
voorgesteld in de initiatiefwet Ziengs, mogelijk. Gemeenten hebben weinig zeggenschap, want de 
Drank- en Horecawet kent het systeem van gebonden beschikkingen. Als de aanvrager aan de 
eisen voldoet, dan heeft hij/zij recht op een horecavergunning. Wij hebben onze zorgen rondom 
mengformules al eerder geuit. 
 
 
 
 



  

Minder eisen zal leiden tot meer horecagelegenheden. In veel gemeenten is nu al sprake van een 
enorm overschot aan horeca. Deze ontwikkeling tast de leefbaarheid van de binnensteden aan. Zie 
bijvoorbeeld https://www.ad.nl/utrecht/opinie-groei-van-horeca-in-binnenstad-tast-
leefbaarheidaan~a21227c1/ en https://www.retailestatesolutions.com/zwakkere-binnensteden-
door-te-veelhoreca/. Met het schrappen van het Besluit eisen inrichting DHW zal het aantal 
horecagelegenheden alleen maar verder toenemen, met alle negatieve gevolgen van dien.  
Wij hopen dat hier nog zeer kritisch naar gekeken zal worden om negatieve gevolgen te 
voorkomen. 
 
Wij hopen hiermee een constructieve bijdrage geleverd te hebben aan deze consultatie en zijn 
uiteraard bereid tot verdere toelichting wanneer wenselijk. 
 
Met vriendelijke groeten, 

 
G.J.W.C.M. Tibosch 
Voorzitter Verslavingskunde Nederland 


